
PROTOKÓŁ NR XXXI/2022 
z XXXI sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 31 sierpnia 2022r. 
 
Sesja odbyła się w godzinach 900 – 1109, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
 

Transmisja obrad odbywała się on-line i jest dostępna na stronie samorzad.gov.pl/gmina-
bransk  lub www.bransk.pl  w zakładce SESJE RADY GMINY  
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 
2. Górska Paula 
3. Kadłubowski Marek 
4. Krasnodębska-Bobel Honorata 
5. Krasowski Tadeusz 
6. Matysiak Adam Wiesław 
7. Moczulska Elżbieta 
8. Płonowska Grażyna 
9. Półtorak Mariusz 
10. Rułka Franciszek 
11. Sierocki Witold Antoni 
12. Szpakowski Józef 
13. Wysocki Paweł 
14. Żero Anna Czesława 

Radni nieobecni: 
1. Brzozowski Marek 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy 
2. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
3. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy 
4. Maciej Bobel   Dyrektor GOUK i GBP 
5. Weronika Sztejniec   Kierownik Ref. RO 
6. Monika Niemyjska  Sekretarka 
7. Łukasz Twarowski  Adwokat 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
Przed otwarciem XXXI sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 
zadumy i modlitwy a następnie odczytała klauzulę RODO.  
 
Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum: 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 900 otworzyła XXXI sesję 
Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 
Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  
 

https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
http://www.bransk.pl/


Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości a także osoby oglądające obrady przez internet.  
 
Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że zawiadomienia o sesji wraz z porządkiem obrad, 
projektami uchwał i innymi materiałami zostały dostarczone Radnym pocztą elektroniczną. 
Porządek z materiałami sesyjnymi był również dostępny na stronie internetowej Gminy 
Brańsk w zakładce SEJE RADY GMINY 
    
Następnie, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub 
poprawek do porządku.  
 Przewodnicząca obrad zawnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad dwóch 
projektów uchwał, przygotowanych przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji: 
 

  w sprawie przekazania wniosku mieszkańców kol. Spieszyn o dokończenie 
przebudowy drogi powiatowej Nr 1698B położonej w granicach Gminy Brańsk, 
Zarządowi Powiatu w Bielsku Podlaskim zgodnie z właściwością (projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 3 do oryginału protokołu) 

 

  w sprawie wydłużenia terminu na rozpatrzenie wniosku mieszkańców kolonii Spieszyn 
o wydłużenie linii wodociągowej do ich posesji (projekt uchwały stanowi załącznik        
nr 4 do oryginału protokołu) 

 
(Wypowiedź Przewodniczącej Rady Gminy dostępna na stronie internetowej urzędu                
w zakładce sesje rady gminy) 
 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę w obradach,  
czas przerwy 903-912. 
 
Po przerwie technicznej wznowiono obrady.  
W sesji uczestniczy 14-stu radnych. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad wnioskiem. 
 
Ze względów technicznych Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła kolejną przerwę w 
obradach,  czas przerwy 914-924. 
 
Po przerwie technicznej wznowiono obrady.  
W sesji uczestniczy 14-stu radnych. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad wnioskiem tj. wprowadzeniem do 
porządku obrad w pkt 14 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku 
mieszkańców kol. Spieszyn o dokończenie przebudowy drogi powiatowej Nr 1698B 
położonej w granicach Gminy Brańsk, Zarządowi Powiatu w Bielsku Podlaskim zgodnie           
z właściwością”  
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość absolutna, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do 
oryginału protokołu – lista nr 1) 
 



Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad wnioskiem tj. wprowadzeniem do 
porządku obrad w pkt 15 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydłużenia terminu na 
rozpatrzenie wniosku mieszkańców kolonii Spieszyn o wydłużenie linii wodociągowej do ich 
posesji” 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość absolutna, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do 
oryginału protokołu – lista nr 2) 
 
Ponieważ dalszych wniosków i uwag nie stwierdzono, prowadząca posiedzenie 
przedstawiła porządek obrad  w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXX sesji rady gminy 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy, kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz  
o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za              
I półrocze 2022r. 

6. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022rok 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2022-2030 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Brańsk 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Brańsk na rok szkolny 2022/2023 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Brańsk 
w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania "Brama na Podlasie" 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminnego 
Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania "Brama na Podlasie"; 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o utworzenie 
Młodzieżowej Rady Gminy. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku mieszkańców           
kol. Spieszyn o dokończenie przebudowy drogi powiatowej Nr 1698B położonej           
w granicach Gminy Brańsk, Zarządowi Powiatu  w Bielsku Podlaskim zgodnie                
z właściwością 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydłużenia terminu na rozpatrzenie 
wniosku mieszkańców kolonii Spieszyn o wydłużenie linii wodociągowej do ich 
posesji 

16. Interpelacje i wnioski radnych 
17. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 
18. Sprawy bieżące 
19. Zamknięcie obrad  
Ze względów technicznych Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła kolejną przerwę         
w obradach,  czas przerwy 929-936. 
 



Po przerwie technicznej wznowiono obrady.  
W sesji uczestniczy 14-stu radnych. 

 
Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXX sesji rady gminy 

 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XXX sesji Rady Gminy Brańsk 
był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu          
z obrad XXX sesji Rady Gminy Brańsk.  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu – lista nr 3) 
 
 
 
Ad. 4  Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
 
Pan Andrzej Jankowski Wójt Gminy Brańsk przedstawił informację z działalności między 
sesjami. (Informacja stanowi załącznik Nr 6 do oryginału protokołu). 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak skierował pytanie do Wójta Gminy dotyczące zakupu biletów 
dojazdowych dla  dzieci, zapytał skąd dzieci dojeżdżają, do jakiej szkoły i ile będzie to 
kosztowało?  
 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, informując -  „było zawarte porozumienie, jest zawarta 
umowa na 2 lata na zakup biletów z PKS NOVA , to jest kontynuacja dowożenia dzieci do 
szkół gminnych, natomiast ile to kosztuje dokładnie nie pamiętam, ale można sprawdzić        
u Pani Weroniki w Urzędzie Gminy”.  
 
Kierownik Referatu Organizacyjnego Oświaty i Kultury Pani Weronika Sztejniec 
wyjaśniła, że gmina ma obowiązek dowożenia dzieci do szkół, dzieci są dowożone do 
Szkoły w Chojewie, Holonkach i Domanowie oraz Filii w Świrydach. 
 
Przewodnicząca obrad dopowiedziała, że już od kilku lat gmina realizując obowiązek 
dowozu, zakupuje bilety miesięczne uczniom dojeżdżającym do szkół z terenu gminy. 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał odnośnie rozgraniczenia działek w Chojewie i czy 
są to działki prywatne? 
 
Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta informując, że do urzędu 
gminy wpłynął wniosek o rozgraniczenie dwóch nieruchomości sąsiednich położonych           
w obrębie gruntów wsi Chojewo. Na potrzeby tego postępowania został wyłoniony geodeta, 
który rozgraniczenia dokona i są to działki osób prywatnych.   
 
 
Ad.5 Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy, kształtowaniu się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz                    
o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze 
2022r. 
 



Przewodnicząca obrad poinformowała, że Radni informację otrzymali na tablety w dniu        
19 sierpnia 2022r. była też dostępna wraz z materiałami na sesję, w związku z tym zapytała, 
czy ją odczytać? 
 
Radni udzielili odpowiedzi, że nie zachodzi taka potrzeba. 
 
W związku z tym Przewodnicząca obrad poprosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej     
o przedstawienie wspólnej opinii Komisji Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Oświaty Budownictwa i Transportu o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za                     
I półrocze 2022r. 
   Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy, kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz o przebiegu 
wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2022r. 
stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu 
 
   Wspólna Opinia Nr 47/2022 Komisji RGOBiT oraz Komisji Rewizyjnej z dnia 22 sierpnia 
2022r. o przebiegu wykonania budżetu Gminy Brańsk za I półrocze 2022r. stanowi 
załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 

   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad informacją z wykonania budżetu gminy 
za  I półrocze 2022r. 
Głos w dyskusji na temat budżetu zabrał: 
 
   Radny Pan Franciszek Rułka odnośnie informacji o opłaceniu kary, zapytał za co była 
nałożona kara? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Weronika Sztejniec - Kierownik Referatu 
Organizacyjnego Oświaty i Kultury informując, że karę nałożono na gminę za 
przeprowadzenie loterii promocyjnej bez zezwolenia. Zostało złożone odwołanie od 
nałożonej kary i 22 lipca br, odbyła się rozprawa w Sądzie, który karę umorzył.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy Brańsk zapoznała się z informacją         
o przebiegu wykonania budżetu gminy, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz o przebiegu wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2022r. 
 
Ad.6 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XXXI Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna.  
Uwag i zapytań do opinii nie zgłoszono. 
 (Opinia Nr 48/2022 Komisji RGOBiT z dnia 22 sierpnia  2022r. w sprawie projektów uchwał 
pod obrady XXXI sesji Rady Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu) 
 
Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022r:  
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Głos w dyskusji na temat procedowanej uchwały zabrali: 
 
Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk, zapytała Wójta Gminy, 
czym podyktowane jest przeniesienie zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi Brzeźnica 
– Popławy” na przyszły rok? 
 



Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy poinformował, że do końca nie został przeprowadzony 
podział tej drogi, (będą wywłaszczenia). Jeżeli geodeta zakończy pracę, gmina będzie 
przygotowywała przetarg. Jest rok na wykonanie inwestycji, więc nie ma, co się spieszyć, 
zostanie wykonana w przyszłym roku. 
 
Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zapytała o 15 tys. przeznaczone w budżecie 
na remont dachu świetlicy wiejskiej w Pruszance Starej, czy to było zabezpieczone 
wcześniej w budżecie, czy nowa inwestycja? 
 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy -poinformował, że Sołtys zgłosił potrzebę zabezpieczenia 
dachu. Po wizji lokalnej projektanta, stwierdzono, że papa nie spełnia wymogów, które 
powinna spełniać i trzeba położyć nową papę. 
 
 Na stwierdzenie Radnej, że dach był niedawno remontowany. 
 
 Wójt Gminy poinformował, że papa którą dach był przykryty, 2 lata leżała na Zakładzie 
Komunalnym, jest wadliwa i dlatego należy przykryć na nowo. 
 
Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła 
głosowanie: "nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022. 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu – lista nr 4) 
 
   Uchwała Nr XXXI/248/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2022r. w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2022 rok stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2022-2030:  
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie: 
 "nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 
na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2030”  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1, Wynik 
głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu – lista nr 5) 

   Uchwała Nr XXXI/249/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2022r w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz 
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2030 stanowi załącznik Nr 11 
do oryginału protokołu. 

Ad. 9 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Brańsk: 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie: 



"nad projektem uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Brańsk” 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu – lista nr 6) 
 

Uchwała Nr XXXI/250/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2022r. w sprawie 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk 
stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 

 

Ad.10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 
paliwa w Gminie Brańsk na rok szkolny 2022/2023: 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Brańsk na rok szkolny 2022/2023" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu – lista nr 7) 
 

Uchwała Nr XXXI/251/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2022r.  w sprawie 
określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Brańsk na rok szkolny 2022/2023 
stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 

Ad.11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy 
Brańsk w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania "Brama na Podlasie": 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Brańsk 
w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania "Brama na Podlasie": 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu – lista nr 8) 
 

Uchwała Nr XXXI/252/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2022r.  w sprawie 
kontynuacji członkostwa Gminy Brańsk w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania 
"Brama na Podlasie stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu. 

 



Ad.12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminnego 
Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania "Brama na Podlasie": 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminnego Ośrodka 
Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy w Stowarzyszeniu Lokalna 
Grupa Działania "Brama na Podlasie" 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu – lista nr 9) 
 
Uchwała Nr XXXI/253/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2022r.  w sprawie 
kontynuacji członkostwa Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny 
Dernowskiej w Kalnicy w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania "Brama na 
Podlasie" stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu. 
 
Ad.13 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o utworzenie 
Młodzieżowej Rady Gminy: 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o utworzenie Młodzieżowej Rady 
Gminy” 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 4, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu – lista nr 10) 
 
Uchwała Nr XXXI/254/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2022r.  w sprawie 
rozpatrzenia petycji o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy stanowi załącznik Nr 16 
do oryginału protokołu. 
 
Przewodnicząca obrad zarządziła przerwę techniczną w obradach, czas przerwy 1019-1036 
Po przerwie technicznej wznowiono obrady.  
W sesji uczestniczy 14-stu radnych. 
 
Ad. 14 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku mieszkańców 
kol. Spieszyn o dokończenie przebudowy drogi powiatowej Nr 1698B położonej             
w granicach Gminy Brańsk, Zarządowi Powiatu  w Bielsku Podlaskim zgodnie                  
z właściwością: 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 



   Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z prośbą przybliżenia sprawy wniosku. 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że mieszkańcy kol. Spieszyn złożyli wniosek             
o dokończenie przebudowy drogi w m. Spieszyn nr 1698B  tj. 300m do ich posesji. Na 
dzisiejszym posiedzeniu Komisji Skarg Wniosków i Petycji,  wniosek mieszkańców wstępnie 
został rozpatrzony i Komisja zarekomendowała Radzie Gminy, (gdyż jest to droga 
powiatowa) przekazanie niniejszego wniosku do Zarządu Powiatu w Bielsku Podlaskim. 
Ponadto jeden z radnych zaproponował wykonanie drogi wspólnymi siłami Powiatu i Gminy 
(Powiat miałby przekazać środki finansowe na wykonanie betonu a Gmina wykonać drogę). 
Natomiast na chwilę obecną wniosek musi być przekazany, ponieważ dotyczy drogi 
powiatowej. 
 
Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła 
głosowanie: 
"nad projektem uchwały sprawie przekazania wniosku mieszkańców kol. Spieszyn                    
o dokończenie przebudowy drogi powiatowej Nr 1698B położonej  w granicach Gminy 
Brańsk, Zarządowi Powiatu  w Bielsku Podlaskim zgodnie z właściwością” 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu – lista nr 11) 
 
Uchwała Nr XXXI/255/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2022r.  w sprawie 
przekazania wniosku mieszkańców kol. Spieszyn o dokończenie przebudowy drogi 
powiatowej Nr 1698B położonej w granicach Gminy Brańsk, Zarządowi Powiatu             
w Bielsku Podlaskim zgodnie z właściwością stanowi załącznik Nr 17 do oryginału 
protokołu. 
 
Ad. 15 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydłużenia terminu na rozpatrzenie 
wniosku mieszkańców kolonii Spieszyn o wydłużenie linii wodociągowej do ich 
posesji: 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z prośbą przybliżenia sprawy wniosku. 
 
Przewodnicząca obrad powiedziała, że radny treść wniosku otrzymał na tablet, mógł się     
z nim zapoznać, natomiast  mieszkańcy kolonii Spieszyn złożyli wniosek o wydłużenie linii 
wodociągowej do ich posesji i punkiem najważniejszym ma być hydrant. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji kontynuowała wyjaśnienia, 
wskazując, że wnioskodawcy podnoszą we wniosku, iż niedawno na ich posesji był pożar  
a brak hydrantu utrudnia gaszenie pożaru. Komisja wyszła z propozycją wydłużenia terminu 
na rozpatrzenie wniosku oraz zaproszenia wnioskodawców na posiedzenie Komisji, aby 
bardziej poznać możliwości i rozwiązania tego problemu.  
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zaproponował wyjazd Komisji na kol. Spieszyn, aby 
zapoznać się z możliwościami wykonania linii wodociągowej lub zastosowania innych 
rozwiązań.  
 



Dodatkowych wyjaśnień udzielili Radny Witold Sierocki. I Przewodnicząca Rady Gminy 
(Wypowiedź dostępna na stronie internetowej Gminy Brańsk w zakładce Sesje Rady Gminy 
w nagraniu z obrad sesji) 
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały sprawie wydłużenia terminu na rozpatrzenie wniosku mieszkańców 
kolonii Spieszyn o wydłużenie linii wodociągowej do ich posesji” 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu – lista nr 12) 
 
 
Uchwała Nr XXXI/256/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2022r.  w sprawie 
wydłużenia terminu na rozpatrzenie wniosku mieszkańców kolonii Spieszyn                       
o wydłużenie linii wodociągowej do ich posesji stanowi załącznik Nr 18 do oryginału 
protokołu. 
 

Ad. 16 Interpelacje i wnioski radnych 

 
W okresie między sesjami oraz  podczas toczących się obrad interpelacji, zapytań                        
i wniosków nie złożono. 
 
Ad. 17 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk odczytała odpowiedź Wójta Gminy Brańsk, na 
wezwanie Radnej Pani Honoraty Krasnodębskiej Bobel i Pani Sołtys wsi Mień do 
zaprzestania naruszeń dóbr osobistych (treść odpowiedzi dostępna na stronie internetowej  
Gminy Brańsk, w zakładce Sesje Rady Gminy w nagraniu z sesji) 

Ad. 18 Sprawy bieżące: 

 

 Radny Pan Franciszek Rułka zwrócił się z pytaniem do adwokata o prawomocność 
podejmowanych uchwał przez Radę Gminy Brańsk, w tym uchwał  w sprawie  
wniosku Jego pracodawcy o wyrażenie zgody na rozwiązanie z Nim stosunku pracy. 

   W odpowiedzi adwokat poinformował, że uchwały podejmowane przez Radę Gminy mają 
moc prawną, natomiast w tej konkretnej sprawie, po zapoznaniu się z pismami, udzieli 
odpowiedzi na kolejnej sesji. (cała wypowiedź Radnego Rady Gminy oraz adwokata 
dostępna na stronie internetowej Gminy Brańsk w zakładce Sesje Rady Gminy w nagraniu 
z sesji). 
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski nawiązując do podjętej uchwały w sprawie wymiaru 
godzin dla niektórych nauczycieli, (pedagogów, logopedów itp.) zaapelował o ich 
faktyczną pracę z dziećmi potrzebującymi pomocy, aby nie były to jak określił 
„martwe dusze”. Podziękował też Dyrektorowi GOUK za wykonanie kuchni                     
w świetlicy wiejskiej w Kiersnowie i zamontowanie poręczy przy wejściu do budynku.  

   Poinformował również  o wykonanym przejściu dla pieszych koło szkoły w Chojewie,            
o które zabiegał z radnymi gminy, radnymi powiatu i Wójtem Gminy, do których, w tym 



miejscu skierował słowa podziękowania za zaangażowanie a Panu Staroście Bielskiemu        
i Dyrektorowi PZD za wykonanie.  
   Po raz kolejny Radny Pan Marek Kadłubowski odniósł się do problemu zmiany organizacji 
ruchu na skrzyżowaniu w Kiersnowie. Zaznaczając, że tam jest poważny problem, 
mieszkańcy wsi Pace, Chojewo, Kiersnówek ciągle zwracają się do radnego o interwencję. 
W tym miejscu Radny zwrócił się do Wójta Gminy o poparcie prośby Jego i mieszkańców     
i wpłyniecie na Dyrektora PZD, który jako jedyny blokuje zmianę organizacji ruchu na tym 
skrzyżowaniu. Zmiana organizacji ruchu znacznie poprawi bezpieczeństwo mieszkańców, 
(którzy wyjeżdżają czasami na własne ryzyko), ponieważ osoby nieznające terenu 
wymuszają pierwszeństwo. 
 

 Wójt Gminy Brańsk zaprosił wszystkich uczestników sesji  na dożynki Gminno-
Parafialne, które odbędą się w najbliższą niedzielę w Domanowie.  

 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel poruszyła kwestię napisania i opłacenia 
odpowiedzi Wójta Gminy Brańsk,  na wezwanie Radnej i Pani Sołtys wsi Mień do 
zaprzestania naruszeń Ich dóbr osobistych. (cała wypowiedź radnej oraz adwokata 
dostępna na stronie internetowej Gminy Brańsk w zakładce Sesje Rady Gminy              
w nagraniu z sesji). 

 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel poinformowała o zakończeniu prac             
i oddaniu do użytku, Placu Zabaw w Sołectwie Mień, sugerując Wójtowi Gminy 
zamieszczenie o tym informacji na Facebooku. 
 

 Radny Pan Paweł Wysocki zaapelował,  aby na przyszłość takich głupich dyskusji 
nie prowadzić na Facebooku, nie ośmieszać się, bo to nie ma sensu. Natomiast            
z argumentów prawnych przytoczonych w odpowiedzi  na wezwanie, nie wynika aby 
to sołtys czy radny miał dbać o działki gminne (kosić trawę) a jeśli tak, to dowiedział 
się o nowych obowiązkach  jako sołtysa.  
   W tym miejscu zwrócił się do adwokata, aby przytoczył pod względem prawnym 
jakie są obowiązki radnego a jakie sołtysa. 

 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel zaznaczyła, że do tej pory było tak, że 
mieszkańcy gminy przeznaczali/przekazywali środki funduszu sołeckiego na różne 
zadania a wykonawcą zadań był gospodarz gminy, natomiast jeżeli coś się zmieniło 
pod względem prawnym, poprosiła o poinformowanie radnych i sołtysów. 
 

 Adwokat odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi radnych i poddawaniu ocenie 
argumentów prawnych zawartych w odpowiedzi na wezwanie, polecił  zapoznać się 
dokładnie z pismem i ewentualne przedstawienie uwag. 
 

Ad. 19 Zamknięcie obrad  
 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska    o godz. 1109 zamknęła obrady XXXI sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się 
modlitwą, „Pod Twoją obronę…”   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 
/-/Alina Adamczyk                                                                    /-/Grażyna Płonowska   


